
Sundhedsudvalget Syddanmark – beretning for 2019 

Inden foråret 2019 var i hus, havde udvalget møde på Kolding Sygehus, hvor vi blev 

orienteret om FAM og skadestuen. 

I foråret 2019 havde vi et møde med Sydtrafik for at blive orienteret om logistikken 

omkring patientbefordring til og fra sygehuse.  Det blev klart, at logistikken er en 

vanskelig en såvel i det aktuelle område som i hele Syddanmark. 

Den tidligere regerings tanker om sundhedsreformen blev debatteret på Nordfyn 

mellem folketingsmedlem Jane Heidmann og formand for danske patienter Camilla 

Hersom. 

På efterårets møde i udvalget beskæftigede vi os med sondringen mellem 

akutpladser og aflastningspladser. 

Det er i strid med sundhedsloven, når kommuner opkræver betaling for kost og 

tøjvask fra borger, der modtager hjemmesygepleje på kommunal akutplads. Derfor 

konverteres disse pladser nogle steder til aflastningspladser, hvor det er tilladt at 

opkræve betaling. 

Inden alting lukkede ned, nåede vi at holde møde her i huset, hvor en repræsentant 

fra ledelsen af nyt OUH orienterede om sygehusbyggeriet. Ud over byggeriet var det 

konsekvenserne med færre sengepladser, der var temaet. 

Vi havde planlagt en stor temadag for alle tre distrikter, hvor vi i Kolding skulle 

debattere fremtidens sundhedsvæsen i Syddanmark med hovedvægt på 

rollefordeling kommuner og region i mellem. 

Temadagen skulle afvikles 11. maj med deltagelse af blandt andre regionsformand 

Stefanie Lose og repræsentanter fra samtlige afdelinger i Ældre Sagen i Syddanmark. 

Som bekendt måtte temadagen udsættes – indtil videre på ubestemt tid. 

Arbejdet i Sundhedsbrugerrådet og patientinddragelsesudvalget har lidt samme 

skæbne. Jeg har kun modtaget enkelte meldinger fra arbejdet, der alle har bestået i 

aflysning af aftalte møder. 

Sundhedsudvalget har nu til opgave at samle arbejdet op. 

Kaj Andersen 


